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PISANIE SLOV OSOBITNE
A DOVEDNA

Jgdnotlivé slová sa v písme oddel'ujú medzerami. Dovedna' tedabez medzier'
1ffi sa jednotlivé časti zložených slov, napr. medziústavný, štrkopiesok, veI,-
hrst4 v e de ckový skumný, pravdovravný.

D,Iiekedy (pri vy'jadrovaní samostatnosti zloŽiek, vzájomnosti a pod.) spolu-přnosť póvodne samostatných slov sa naznačuje spojovníkom,'napr. iinto-
&rný, slovens ko-čes ký, čes ko-slovens ký, bielo-motlro-červený, 

^vede 
cko-

untcbý (porov. kapitolu o písaní spojovníka, s' l1l - l l4).
Dovedna sa píšu zloŽené predloŽky, napr. ponad, sponad, popri.

_ Dovedna sa píšu póvodné predložkové spojenia, ktoré sa zménili na príslov-
fo- Sú to najmá:

l- príslovky času, napr. podvečer, nadrónom, predpoludním; predvčerom,
1tdchví l' o u, p o zaj t r a, p op o ludní, do dn e s, tl o ne dáv na ;

-2. 
príslovky spósobu, napt.: odoka, nahlas, namieste, dočista, oclspoclktt,

ltolromade, s prav idla.
Vpríslovkových výrazoch vyjadrujúcich najmá Í'arbu, ako aj vniektorých

časticiach a citoslovciach píšeme predložku spolu alebo oddelene' uprednostiíuje
na však písanie dovedna, napt. načerveno i na červeno, dočervena i'tlo červena,
nčkto i tta čisÍo, zttslobodna i za slobodna, nanešt'gstie i na nešt'astie, do-
bta i do čerta.

Dovedna sa píšu číslovky v základnom tvare, napr' piiÍndst', dvaclsctt'sedem,
sbj ed en, s e d entsto dv a d s ať, t is ícp iit', s e d emfi síc tl e s at,.

Y- zloŽiých prípadoch možno na zvýšenie prehl'adnosti oddel'ovať tísícky,
$nky a desiatky s jednotkami, napr.7 283 - sedemtisíc dvesto osemdesiafií'
I5 348 848 _piitnúst'miliónov tristoštyridsat'osemtisíc osemsto šýridsat'osem.

P o z n á m k a. - Čísla s viac ako tromi číslicami sa členia do skupín po tr.och
čísliciach od posledne.i číslice alebo od desatinne.| čiarky clol'ava, alebo ocl dósatinne.j
čiarky doprava a.jednotlivé skupiny sa oddel'ujú meclzerou' napr' 5 328, 28 56i,
I39 824' 2 785 6j2; 37 582,628; 3,141 592 ó5. Letopočty sa píšu bez meclzery, rrapr.
v roku 1 848, na začiatku roka 200I -

V číslovkách od 21 vyššie píšeme oddelene od ostatnej častijednotky:
a) pri skloňovaní základných čísloviek, napr. stodvutlsiati štyriu muži, sto-

dvudsiatich štyroch mužov, so stoclvadsiatimi štyrmi mužnti;
b) v radových číslovkách' napr. stodvadsiaty štvrý účastník, stodvadsiateho

štvrtélto tÍčastníka, v tisícdeviit'stoosemdesiatom piatom roku.


